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 تامین نهاده مورد نیاز دامداران 
در اختیار آنها قرار می گیرد

س�یدجواد س�اداتی نژاد در قرارگاه امنیت غذایی اس�تان مرکزی که به 
ص�ورت ویدئوکنفرانس برگزار ش�د، اظهار کرد: با توجه ب�ه اینکه مردم با 
محصولات کش�اورزی به صورت روزانه ارتب�اط دارند لذا رصد و پایش این 

حوزه نیز باید به صورت روزانه انجام شود.
وی افزود: تالاب میقان اراک از جمله کانون های آنفلوانزاس��ت که باید با دقت و 
حساس��یت مورد توجه قرار گیرد. وزیر جهادکشاورزی با تاکید بر بازرسی هوشمند 
تصریح کرد: در استان مرکزی نیز باید همانگونه که توزیع هوشمند انجام می شود، 
بازرسی هوش��مند نیز برای نظارت هرچه بیشتر بر قیمت محصولات کشاورزی در 

دستور کار قرار گیرد.
س��اداتی نژاد بیان کرد: زیرس��اخت های بازارگاه برای توزیع اینترنتی محصولات 

کشاورزی باید در اراک نیز ایجاد شود.
وی ضمن اش��اره به کمبود خودرو و نیروی انسانی برای کنترل قیمت محصلات 
کش��اورزی توسط سازمان جهاد کشاورزی اس��تان مرکزی ادامه داد: از استانداری 
مرکزی انتظار می رود که برای کنترل هرچه بهتر قیمت محصولات کشاورزی یک 

خودرو از هر دستگاه به صورت امانی در اختیار جهاد کشاورزی قرار گیرد.
وزی��ر جهادکش��اورزی بیان کرد: بر اس��اس قراری ک��ه با س��ازمان صمت بوده 
باید پرس��نل و خودرو نی��ز برای کنترل قیم��ت محصولات کش��اورزی در اختیار 

جهادکشاورزی قرار گیرد.
س��اداتی نژاد عنوان کرد: در راستای رفع انباشت دام پرواری، پشتیبانی امور دام 

طبق توافق خرید تضمینی را انجام می دهد.
وی اضاف��ه کرد: نهاده ب��ه طور ۱۰۰ درصدی فقط به دام��داری صنعتی و طیور 
تخصیص داده می ش��ود و عملا بخش دام روس��تایی و عش��ایری فق��ط به عنوان 
 کم��ک نهاده دریافت می کنند و دامداری گوش��تی از س��بد قیم��ت گذاری خارج 

شده است.

 تولید بالاتر از برنامه گل  گهر
 با وجود محدودیت برق

معاون بهره برداری شرکت معدنی و صنعتی گل گهر درباره عملکرد تولید 
هشت ماهه اول سال جاری این شرکت توضیحاتی ارائه کرد.

ب��ه گزارش اقتصاد آنلاین ، معاون بهره برداری ش��رکت معدنی و صنعتی گل گهر  
گفت: با توجه به خشکس��الی موجود در منطقه و کش��ور از لحاظ بارندگی، فش��ار 
بیش��تری در مورد کاهش و صرفه جوی��ی در مصرف برق به مجموعه های تولیدی 
به ویژه ش��رکت گل گهر در س��ه ماه دوم سال وارد شد که البته با برنامه ریزی هایی 
انجام شده توانستیم این مساله را مدیریت کرده و از تمام ظرفیت و توان کارخانه ها 

به نحو مطلوب استفاده کنیم.
علی پورمعصومی  افزود: بر این اس��اس در پایان هش��ت ماهه اول س��ال جاری 
ب��ا وج��ود محدودیت های مص��رف برق و همچنین مش��کلات مرب��وط به ویروس 
کرونا توانس��تیم بیش��تر از برنامه تولید کنیم. وی ادام��ه داد: در بخش معدنکاری 
در مقایس��ه با مدت مش��ابه در س��ال ۹۹ رشد داش��ته ایم و پیش بینی می شود با 
رس��یدن ماش��ین آلات جدید که خرید آنها در دس��تور کار ق��رار گرفته و یکی از 
 مهمتری��ن اقدام��ات اس��تراتژیک ش��رکت اس��ت، رش��د بیش��تری در این بخش 

داشته باشیم.

 ارزان ترین و با کیفیت ترین فرش دنیا را 
تولید می کنیم

دبیر کل س�مپوزیوم برترین های صنعت فرش ماش�ینی ایران اظهار کرد: 
با افزایش س�یر تورم در ترکیه، امروز م�ا ارزان ترین و باکیفیت  ترین فرش 

ماشینی را تولید می کنیم. 
 ب��ه گزارش خبرنگار ایلنا، ناصر س��راجی در آیین رونمایی از پوس��تر نخس��تین 
س��مپوزیوم برترین های صنعت فرش ماشینی ایران اظهار کرد: سال ۹۸ در کاشان 
یک نمایش��گاه بین المللی برگزار کردیم که ۱۲ س��فیر، رایزن تج��اری و ... در آن 
حضور پیدا کردند. بعد این نمایش��گاه مشتاق شدیم و یک کار مطالعاتی ۲ ساله را 
ش��روع کردیم که در این میان دو موضوع مهم یعنی صادرات فرش و توس��عه بازار 
داخل محور مطالعات و نتایج ما بود که در این موارد ظرفیت بسیار بالایی در کشور 

وجود دارد.
وی اضاف��ه کرد: در کش��ور حدود ۲۰۰۰ واحد تولیدی فرش ماش��ینی داریم که 
نش��ان از ظرفی��ت بالا در این حوزه دارد. رویکرد ما برای این س��مپوزیوم توس��عه 
صادرات و بازار داخل اس��ت و به دنبال این نیس��تیم که س��مپوزیوم تنها رویکرد 
 تئوری داش��ته باش��د بلکه مطالع��ات و مذاک��رات مختلفی ب��رای عملیاتی کردن

 آن داشته ایم. 
دبیر کل این سمپوزیوم بیان کرد: متاسفانه ما در کشور در حوزه های برندینگ و 
مارکتینگ ضعیف بودیم که این رویداد نیز در همین جهت است. در بخش صادرات 
تولیدکنندگان را توس��ط ارتباط مس��تقیم با س��فرا، رایزن های اقتصادی و... آشنا 
کنیم. کارگروه هایی را هم برای شناسایی و رصد بازارهای جهانی ایجاد کرده ایم که 
ب��رای مثال یک کارگروه تنها روی بازار آفریقا کار کند. مذاکراتی را نیز با اتاق های 

بازرگانی داشته ایم. 
وی اضافه کرد: با افزایش سیر تورم در ترکیه امروز ما ارزان ترین و باکیفیت  ترین 
فرش ماش��ینی را تولید می کنیم. اشکال س��نتی فروش فرش دیگر منسوخ شده و 

باید به روش های نوین تر روی آورد.

انتصاب در وزارت صمت
س�ید رضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت )صمت( در حکمی 
حس�ین زاده قش�می را به س�مت مدیرکل دفتر ارتباطات ای�ن وزارتخانه 

منصوب کرد.
به گزارش ش��اتا، حسین زاده قشمی پیش از این س��وابقی همچون مدیر رسانه، 
روابط عمومی و مش��اور در مرکز ملی جایزه تعالی و پیشرفت، بنیاد مسکن انقلاب 
اس��لامی، ستاد رشد و نوآوری بنیاد تعاون بسیج، بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی، 
بنیاد علوی، شرکت نمایشگاه های بین المللی، سازمان اقتصادی کوثر، حوزه هنری 
دیجیتال، کارگروه های بنیاد خاتم الاوصیاء، س��ازمان تبلیغات اس��لامی و معاونت 
اجتماعی شهرداری تهران را در کارنامه خود دارد. وی جایگزین محمد حسن ترابی 

شده است.

رییس سابق س�ازمان توس�عه تجارت اظهار 
داشت:  با توجه به ارتباط خوب ترکیه با اتحادیه 
اروپ�ا، اگر م�ا بتوانیم به صورت رش�ته ای یا به 
صورت سری یعنی بردن بخشی از فرآیند تولید 
به این کش�ور، پیوندهای صنعتی و تجاری خود 
را افزای�ش دهی�م می توانیم ب�ه بازارهای اروپا 
دسترسی داشته باشیم. محدودیت هایی هم که 
برای ایران وجود دارد در این حالت بسیار کمتر 

خواهد بود. 
محمدرض��ا م��ودودی در گفت وگ��و ب��ا خبرن��گار 
اقتصادی ایلنا در مورد س��فر رییس مجلس به ترکیه 
و ظرفیت ه��ای تجاری بین ایران و این کش��ور اظهار 
کرد: ترکیه یکی از ش��رکای مهم تجاری ایران است، 
این کش��ور در طول تاریخ سعی کرده که این ارتباط 
تجاری را در کنار سایر ارتباطات سیاسی و امنیتی و 
بین المللی حفظ کند، ش��اهد هستیم که سهم خوبی 
از تج��ارت خارجی ایران به تعامل و ارتباط  با ترکیه 
مربوط می ش��ود. از این منظر هر دس��تاوردی که هر 
مقام ارش��دی بتواند حاصل کند که منجر به افزایش 
س��هم تجاری ایران با ترکیه ش��ود جای خوشبختی 

دارد.
وی اف��زود: این پیش بین��ی در دولت های قبل هم 
ش��ده بود و حتی صحبت از افزایش حجم تجارت تا 
مرز 30 میلیارد دلار در سال در دوران آقای روحانی 
مطرح ش��د اما هنوز فاصله زی��ادی تا این رقم داریم. 
در این راس��تا هم ما یک سری ظرفیت های خاص با 
ترکیه داریم که می تواند در مسیر درست خود، سهم 

تجاری را افزایش دهد.
مودودی گف��ت: از جمله این ظرفیت ها می توان به 
قرارداد تجارت ترجیحی که بین دو کشور منعقد شد 
اش��اره کرد که در فاز اول اجرایی شد اما در فاز دوم 
ط��رف ترک ب��ه عهد خود وفا نک��رد و بهانه آورد که 
اتحادیه اروپا در مورد اقلامی که قرار بود در لیس��ت 
تجارت ترجیحی با ایران قرار گیرد حساس��یت دارد. 
ب��ه هر ح��ال در این زمین��ه تمایل دارن��د که اقلام 
جایگزین��ی مطرح ش��ود ک��ه البته تا به ام��روز این 
اقلام جایگزین مورد وث��وق طرف ایرانی قرار نگرفته 
اس��ت. اگر آقای قالیباف این موارد را در مورد تعرفه 
ترجیحی، برقراری روابط بانکی و سیف گاردهایی که 
روی بعضی محصولات گذاش��ته و مانع از این شدند 
که تجارت برخی از محصولات روان باش��د، می تواند 

مفید باشد.
وی تصری��ح کرد: برخی از محصولات این کش��ور 
قدرت رقابت پذیری با محصولات ایرانی را ندارد، برای 

این کالاها یک س��ری ممنوعیت ه��ای غیرتعرفه ای 
تعریف کرده اس��ت؛ قاعدتا در تج��ارت بین المللی از 
ممنوعیت های غیرتعرفه ای استفاده می شود، البته ما 
در ای��ران در این مورد ی��د طولایی داریم و به یکباره 
بخشنامه های ممنوعیت واردات کالایی صادر می شود 
اما برای ترکیه که عض��و جامعه جهانی تجارت بوده 
س��خت اس��ت که چنین چیزی را اعمال کند اما در 
مورد ایران و در مواردی مانند شیش��ه یا س��رامیک 

سیف گارد را اعمال می کند.
رییس سابق سازمان توسعه تجارت بیان کرد: علی 
رغم همه این موارد هنوز سهم تجارت ایران و ترکیه 
بالا بوده و بیش از 3 تا 4 میلیارد دلار است. اگر زمینه 
هایی را ایجاد کرد و برای مثال س��هم سرمایه گذاری 
مش��ترک را ارتقا داد یا بخش��ی از فرآیند تولید را به 
ترکیه منتق��ل کنیم، پیوندهای راهب��ردی در حوزه 
صنعتی به وجود م��ی آورد که می تواند حجم تجارت 
بین دو کشور را به مقدار مورد قبولی افزایش دهیم.

وی در پاس��خ به س��والی پیرامون پیش��نهاد عراق 
مبنی بر تاسیس اتحادیه اقتصادی مشترک بین این 
کش��ور با ایران و ترکیه گف��ت: مادامی که عراق  در 
پرداخت های خود به ایران هنوز با مشکل مواجه است 
و برقراری روابط بانکی بی��ن ایران و عراق به صورت 
روان ش��کل نگرفت��ه، من نمی دانم که ع��راق بر چه 
اساسی چنین پیشنهادی را مطرح کرده است. ایجاد 
چنی��ن پایگاه هایی که بتوانند به ص��ورت منطقه ای 
مدیریت کنند بس��یار خوب است. در این میان عراق 

مصرف کنن��ده بوده و به غیر نفت چندان محصولاتی 
برای صادرات ندارد. اما سهم زیادی از  سبد صادراتی 
ایران و ترکیه را کالاهای صنعتی تش��کیل می دهند 
که ش��اید مصرف کننده اصلی یا مه��م آنها هم عراق 
باش��د. بنابراین قطعا ایران و ترکیه از این پیش��نهاد 

استقبال می کنند.
رییس سابق س��ازمان توس��عه تجارت اظهار کرد:  
ب��ا این ح��ال بای��د توجه داش��ت که در ای��ن میان 
موض��وع تحریم ها ب��ه صورت جدی مطرح اس��ت و 
محدودیت های زیادی برای شرکت های ایرانی وجود 
دارد ک��ه بتوانند در یک منطق��ه ثالث تولید کنند یا 
فرآورده ه��ای خود را به دنیا عرضه کنند. البته ترکیه 
با توجه به امتیازاتی که دارد چنین اجازه ای می دهد 
و تعداد زی��ادی از کارخانجات ایرانی هم تمایل پیدا 
کردند که در این کشور سرمایه گذاری کنند. به نوعی 
می توان گفت این کار گس��ترش جغرافیای صادراتی 
برای ایران اس��ت که کار بدی هم نیست. تا زمانیکه 
ایران در تهدید تحریم قرار دارد می توان این پایگاه ها 
را تقوی��ت کرد اما تش��کیل این اتحادی��ه منطقه ای 
محدودیت های سیاسی و امنیتی زیادی دارد که قابل 

حل و فصل نخواهد بود.
وی با اش��اره به محقق نشدن تاسیس شهرک های 
تجاری مش��ترک با عراق متذکر ش��د: کما اینکه در 
س��فر آق��ای روحان��ی به ع��راق مطرح بود که س��ه 
منطقه م��رزی را بین ایران و عراق شناس��ایی کرده 
و ش��هرک های صنعتی ایجاد کنیم. با گذش��ت چند 

سال از این موضوع هنوز هیچ یک از طرفین موافقت 
نکردند که این ش��هرک های صنعتی در کجا و با چه 
مکانیسمی ایجاد شود. بنابراین این مسئله تنها وجه 
اقتصادی ندارد و موضوعات سیاسی و امنیتی زیادی 
هم در آن دخیل هستند و الان هم موضوع تحریم ها 
اضافه شده که می تواند باعث شود که چشم اندازی که 

روسای جمهور انتظار دارند محقق نشود.
مودودی افزود: ترکیه یکی از بازیگران اصلی صحنه 
تولی��د و تجارت میان خود و اروپا نیز اس��ت، از بین 
80 میلی��ارد دلاری که تجارت ترکیه و اروپا اس��ت، 
حدود 48 تا 49 درصد صادرات این کشور به اتحادیه 
اروپا است. برخی از برندهای بزرگ اروپایی در ترکیه 
س��رمایه گذاری کردن��د و از طرفی هم خ��ود ترکیه 
زیرساخت ها و ظرفیت های تولیدی و تجاری خود را 
به شدت افزایش داده است. برای مثال این کشور در 
موضوع بسته بندی به یک بلوغ صنعتی و در موضوع 
لجستیک به یک بلوغ حرفه ای رسیده  است، در مورد 
خدم��ات پس از ف��روش هم خ��وب کار می کنند. با 
کاهش ارزش پول مل��ی ترکیه جذابیت صادرات هم 

در این کشور کمی افزایش یافته است.
این کارش��ناس حوزه تجارت ادام��ه داد: در ایران 
واردات به نوعی ننگ محسوب می شود و اگر واردات 
ص��ورت بگیرد کس��ی آن را تایی��د نمی کند که این 
موضوع یک اش��تباه راهبردی اس��ت. صادرات بدون 
واردات معن��ا ندارد، بزرگتری��ن صادرکنندگان چه از 
نظر کش��وری و چه از نظر کالای��ی واردکننده همان 
کالا هم هستند. در مورد س��رمایه گذاری هم چنین 
نگاهی وج��ود دارد یعنی ما تمای��ل داریم که جذب 
سرمایه گذاری خارجی داشته باشیم اما تمایل نداریم 
که در کشورهای مستعد توسعه صنعتی سرمایه گذاری 

داشته باشیم. این هم یک اشتباه استراتژیک است.
مودودی خاطرنش��ان س��اخت:  اگر ما بتوانیم سهم 
خوب��ی از پیوندهای صنعتی، تج��اری، تکنولوژیک و 
سرمایه ای را با کشورهایی که زمینه ساز رقابت پذیری 
هستند را داشته باش��یم، قطعا می توانیم محصولات 
با برن��د ایرانی یا دس��ت کم با پیش��ینه ایرانی را به 
خوب��ی به دنیا صادر کنی��م. در این زمینه با توجه به 
ارتباط خوب ترکیه با اتحادیه اروپا، اگر ما بتوانیم به 
صورت رشته ای یا به صورت سری یعنی بردن بخشی 
از فرآین��د تولید به این کش��ور، پیوندهای صنعتی و 
تجاری خود را افزایش دهی��م می توانیم به بازارهای 
اروپا دسترسی داشته باشیم. محدودیت هایی هم که 
ب��رای ایران وجود دارد در این حالت احتمالا بس��یار 

کمتر خواهد بود. 

مدیرعامل ش�رکت س�رمایه گذاری توس�عه مع�ادن و فلزات با 
تاکی�د بر ض�رورت تمرکز ب�ر کل زنجیره معدن گف�ت: فعالیت و 
سرمایه گذاری شرکت در بخش های مختلف اکتشاف، بهره برداری، 
فرآوری و بازرگانی در حوزه معدن و صنایع معدنی، علاوه بر ایجاد 
ترکیب پرتفوی مناس�ب، به تحقق اهداف اقتصادی کشور کمک 

می کند.
ب��ه گزارش ایلنا، امیرحس��ین ن��ادری در خص��وص راهبردهای جدید 
»ومع��ادن« با تاکید بر ل��زوم توجه به کل زنجیره تولید گفت: ش��رکت 
س��رمایه گذاری توس��عه مع��ادن و فل��زات، در رویک��رد جدی��د خود با 
س��رمایه گذاری در حلقه های مختلف مرتبط با مع��ادن و صنایع معدنی 
در حوزه های اکتش��اف، بهره برداری، فرآوری و تجارت بین المللی تلاش 
می کند تا علاوه بر حفظ منافع س��هامداران و افزایش درآمد ش��رکت، به 

رسالت حرفه ای خود در راستای رونق و توسعه بخش معدن عمل کند.
مدیرعامل ش��رکت سرمایه گذاری توس��عه و معادن با تاکید بر دانش و 
تخصص »ومعادن« گفت: کشور ما از نظر ذخایر معدنی بسیار غنی است 
اما به دلیل تمرکز بر روی بخش های خاصی در این حوزه، نتوانس��تیم از 
این ثروت ها به نحو شایس��ته بهره ببریم؛ » ومعادن« با اس��تفاده از توان 

مالی و تخصص مناسبی که دارد و همچنین استفاده از تجارب بین المللی 
در حوزه معدن و صنایع معدنی می تواند گام موثری در این حوزه بردارد 
و بدون تردید س��رمایه گذاری در بخش های زنجیره، ضمن ارائه پرتفوی 
متنوع موجب افزایش درآمد و سودآوری شرکت در کل زنجیره می شود. 

ن��ادری در بخ��ش دیگر صحبت های خ��ود با بیان اینک��ه ذخایر معدنی 
کشف شده در کشور محدود است بر ضرورت توسعه فعالیت های اکتشافی 
در کشور و شناس��ایی ذخایر جدید تاکید کرد و افزود: محدودیت منابع 
مالی دولتی، عدم تامین تجهیزات و ماشین آلات معدنی به دلیل نوسانات 
نرخ ارز از جمله مهم ترین موانع برای انجام کارهای اکتشافی در سال های 
گذشته بوده است که شرکت برای حل آن ها، در کنار اجرای طرح تولید 
تجهیزات در داخل، برای واردات ماش��ین الات )بر اساس ضوابط قانونی( 

نیز برنامه های عملیاتی را در دستور کار  قرار داده است.
طبق توضیحات مدیرعامل ش��رکت س��رمایه گذاری توس��عه معادن و 
فلزات، در کنار بس��ط س��رمایه گذاری به کل زنجیره، س��رمایه گذاری در 
معادن فلزی غیرآهنی نیز مورد توجه این ش��رکت قرار دارد و طرح هایی 

برای استحصال عناصر کمیاب درحال پیگیری است.
وی در پای��ان ب��ه کارگیری توان و تخصص داخل در کنار اس��تفاده از 
تج��ارب موفق دنیا در حوزه مع��دن را مهم خوان��د و تاکید کرد: تلاش 
می کنی��م تا با اس��تفاده از نظ��رات نخبگان این حوزه و ایج��اد تعامل با 
برندهای مطرح بین المللی، »ومعادن« را به یک ش��رکت پیشرو و خلاق 

در حوزه معدن تبدیل کنیم.

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات تاکید کرد:

ضرورت سرمایه گذاری در تمامی حلقه های زنجیره معدن

تمایل کارخانه داران برای سرمایه گذاری در ترکیه

رییس سازمان توسعه تجارت:

۲۶ دستگاه درگیر صادرات هستند
 بازگشت یک مصوبه جنجالی و احتمال 

افزایش قیمتها
رییس س�ازمان توس�عه تجارت اظهار داشت: اکنون ۲۶ 
دس�تگاه درگیر صادرات هس�تند و ما بعنوان دولت سعی 

می کنیم کنار صادرکننده باشیم تا هم افزایی ایجاد شود
به گزارش ایلنا، علیرضا پیمان پاک در مراسم روز ملی صادرات 
ب��ا بیان اینکه مراس��م انتخاب صادرکنن��دگان نمونه با همکاری 
بخ��ش خصوص��ی و دولت طی چند ماه انج��ام و به نتایج خوبی 
منجر ش��د، اظهار داشت: ما نشستی ۲ س��اعته با رییس جمهور 
داش��تیم که از مجموعه های درگیر با صادرات و تجارت مطالبی 

مطرح شد که رییس جمهور دستور مکتوب جهت پیگیری صادر کرد.
وی افزود: از حمله مباحث مطرح ش��ده در جلس��ه با رییس جمهور رفع موانع صادرات تجهیزات پزشکی، 

مباحث ارزی، تسهیل واردات در برابر صادرات، مشوق صادرات بود که نتایج خوبی حاصل شد.
معاون وزیر صمت با اش��اره به تغییر رویکرد وزارتخانه و امکان طرح چالش های اصلی صادرات گفت: یعنی 
باید نقش��ه راه دقیق داش��ته باش��یم و چالش های بخش تولید، فناوری، حمل و نقل بازاریابی، به طور کلی 
مش��کلات تولید تا صادرات و بازگش��ت ارز مشخص ش��ود، نیازها دیده ش��ود و با هماهنگی دولت به نتیجه 

برسد.
پیم��ان پاک گفت؛ اکنون ۲۶ دس��تگاه درگیر صادرات هس��تند و م��ا بعنوان دولت س��عی می کنیم کنار 

صادرکننده باشیم تا هم افزایی ایجاد شود.
وی با بیان اینکه ما به دنبال این هستیم در دولت هم افزایی ایجاد و روند صادرات تسهیل شود خاطرنشان 
کرد: در نقش��ه راه ما باید گلوگاه صادرات مش��خص شود پیمان ها از جمله اوراسیا سرعت گرفته و عملیاتی و 
اجرا شود. باید به لجستیک و گلوگاه های حمل و نقل دریایی ریل و جاده توجه شود در بعضی موارد گلوگاه ها 
باید اولویت بندی ش��ده و محدودیت ها برطرف ش��ود و با توجه به محدودیت های ریالی و ارزی و همچنین 
س��اختاری که داریم اولویت اول ما باید رفع گلوگاه ها باش��د به طوری که اگر ۱۰ درصد در لجستیک هزینه 

کنیم صد در صد جهش صادراتی خواهیم داشت.
وی همچنین گفت: ما در پایانه های صادراتی مش��کلاتی داریم که حل آنها بس��یاری از مشکلات را برطرف 
می کند از جمله اقدامات ما لایروبی مس��یرهای آبی است مثلا بندر آستارا ۱۰سال است که به لحاظ لایروبی 

معطل مانده و دلیل آن این است که هماهنگی وجود نداشته است.
وی با اش��اره به ایتنکه احیای سیس��تم بانکی باید صورت گیرد خاطرنشان کرد:  موضوع دیگر ما جایگزینی 
ال س��ی اس��ت اکنون تجار باید برمبنای اعتماد عمل کنند که این منجر به بالا رفتن ریس��ک می شود و این 

احتیاط ها باعث کاهش پتانسیل صادرت می شود.
وی با بیان اینکه کارگروهی برای قوانین و مقررات تشکیل دادیم افزود: تاکنون ۹۰۰ قانون و آیین نامه صادر 
شده که مانع صادرات بودند و بخشی از آنها با قانون تعارض داشته اند که باید نسبت به رفع آنها اقدام کنیم.

پیمان پاک گفت: موضوع دیگر تعیین تکلیف کارشناسی بازگشت ارز است باید مسیری تعریف شود که هم 
منافع ملی را در پی داش��ته باش��د و هم کار صادرکنندگان تسهیل شود تا بتوانیم ارز حاصل از صادرات را در 

شرایط تحریم به کشور بازگردانیم.

برخلاف قانون بودجه سال ۱۴۰۰، تاکنون حقوق ورودی 
در هم�ه بخش ها مش�ابه س�ال ۱۳۹۹ و با ن�رخ ارز ۴۲۰۰ 
تومانی اخذ ش�ده، اما حالا تغییر نرخ ارز محاسبه حقوق 
ورودی در لایحه بودجه ۱۴۰۱ مجددا مطرح شده و به نظر 
می رس�د با وجود انتقادات و هشدارها نسبت به تاثیر آن 

بر گرانی کالاها، سال آینده اجرا شود.
به گزارش ایس��نا، بر اس��اس بند )ه( تبص��ره ۷ قانون بودجه 
س��ال ۱۴۰۱، نرخ ارز محاس��به ارزش گمرکی کالاهای وارداتی 

در همه موارد، از جمله محاس��به حقوق ورودی بر اساس نرخ ارز اعلام شده بانک مرکزی، نرخ سامانه مبادله 
الکترونیکی )ای تی اس( در روز اظهار و مطابق ماده ۱۴ قانون امور گمرکی اس��ت. همچنین در س��ال ۱۴۰۱ 
نرخ چهار درصد حقوق گمرکی یاد شده در صدر بند )د( ماده )۱( قانون امور گمرکی برای کالاهای اساسی، 
دارو، تجهی��زات و ملزومات مصرفی پزش��کی و همچنین نهاده های کش��اورزی و دام��ی به یک درصد تقلیل 

می یابد.
گفتنی است که نرخ سامانه ای. تی. اس بانک مرکزی، نرخی نزدیک به بازار است.

در بودجه س��ال جاری هم مش��ابه همین قانون تصویب ش��د، اما به دلیل انتقادات فراوان و برخی ابهامات 
اجرایی نشد. البته در قانون بودجه امسال تاکید شده بود که مبلغ ریالی حقوق ورودی کالاهای اساسی، دارو، 
تجهیزات و ملزومات مصرفی پزشکی و نهاده های کشاورزی و دامی نسبت به سال قبل )۱۳۹۹( نباید افزایش 
یاب��د؛ کالاهای اساس��ی به عنوان نیاز اصلی مردم همچنان ب��رای واردات، ارز ۴۲۰۰ تومانی دریافت کند و از 
سویی محاسبه حقوق ورودی آن نیز افزایش نیابد و با نرخ ترجیحی محاسبه شود که به نظر می رسد این بند، 

از قانون بودجه سال ۱۴۰۱ حذف شده است.
این موضوع طیف وس��یعی از تولیدکنندگان و وارد کنندگان را تحت تاثیر قرار می دهد و اوایل امس��ال هم 
اعتراض ه��ای زیادی را به دنبال داش��ت. برای مثال دبیر انجمن صنای��ع لوازم خانگی گفته بود که در صورت 
اجرای مصوبه تجاری در بودجه ۱۴۰۰ مبنی بر تغییر نرخ ارز محاسبه حقوق ورودی، لوازم خانگی حتما گران 
می شود و تبعاتی نیز متوجه تولیدکنندگان خواهد شد. رئیس انجمن تولیدکنندگان محصولات دخانی نیز از 
تاثیر اجرای این مصوبه بر افزایش قیمت سیگار خبر داد و رئیس اتحادیه چاپخانه داران تهران نیز از بلاتکلیفی 
واردکنندگان و تولیدکنندگان با مصوبه تجاری جدید گلایه کرده بود. حتی برخی از تولیدکنندگان در سال 

گذشته گفته بودند که شایعه این اتفاق هم التهاباتی در بازار ایجاد کرده است.
در نهای��ت مدی��رکل دفترخدمات بازرگانی وزارت صنعت، معدن و تج��ارت )صمت( اعلام کرد که دولت به 
دنبال اضافه کردن اصلاحیه یا متممی به قانون بودجه در رابطه با حقوق ورودی است تا بتواند سود بازرگانی 
را طوری کاهش دهد که افزایش قیمت ناش��ی از بالا رفتن حقوق ورودی در پی اجرای مصوبه مجلس کمتر 

شود؛ هرچند نتیجه نهایی پیشنهاد وزارت صمت نیز تفاوت چندانی با نتیجه مصوبه اصلی نداشت.
البته تاکنون این بند از قانون بودجه سال ۱۴۰۰ اجرایی نشده و باید دید وضعیت اجرای آن در سال آینده 

چگونه خواهد بود و آیا دولت تدبیری برای کنترل تبعات این مصوبه اندیشیده است؟
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